
EGYESÜLETI HÍREK 

SZÍNES TELEVÍZIÓ VÉTELTECHNIKA 
Szimpózium és kiállítás 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület Magyarországon 
első ízben rendezi meg 1973. április 24 — 26. között a címben 
jelzett Színes Televízió Vételtechnika Szimpóziumot. 

A külföldi előadók részvételével megtartott szimpózium célja 
az, hogy a színes televízió technika területén nemzetközi 
szinten elért eredményeiről tájékoztatást adjon. 
Az elhangzó előadások az aktuális kérdéseket, problémákat 
a következő kiemelt témák oldaláról világítják meg: 

I . SZÍNES TELEVÍZIÓ RENDSZEREK 
I I . SZÍNES TELEVÍZIÓ K É S Z Ü L É K E K 

ÁRAMKÖREI 

I I I . SZÍNES TELEVÍZIÓ VEVŐKÉSZÜLÉKEK 
ALKATRÉSZEI 

IV. MÉRŐBERENDEZÉSEK ÉS MÉRÉSI 
MÓDSZEREK 

A kerekasztal konferenciákkal t a rk í to t t előadásokat a szim
pózium ideje alatt megrendezésre kerülő kiállítás valóság
közeibe hozza, így joggal reméljük, hogy Egyesületünk ezen 
nagyrendezvénye nagymértékben elősegíti a színes televízió 
technika magyarországi és külföldi fejlődését, továbbá első 
alkalma lesz a későbbiekben rendszeresen megrendezésre 
kerülő hasonló témájú szimpóziumoknak. 

A SZERVEZŐ BIZOTTSÁG 
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EGYESÜLETI H Í R E K 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület tevékenysége 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület a Műszaki és 
Természettudományi Egyesületek Szövetségebe tömörült 
egyesületek között közel 25 éve önálló társadalmi tevékeny
séget folytat a — ma már a tágabb értelemben vett — hír
adástechnikai tudományok területén. A megelőző 25 évben a 
Magyar Elektrotechnikai Egyesület keretei között annak 
Rádiószakosztályában volt lehetőség a rádiótechnikának 
mint tudományágnak a művelésére. 

Az Egyesület vezetőségében és tagjai között mindig meg
találjuk a rádiótechnikai, a híradástechnikai, az elektronikai 
tudományok legkiválóbb magyar szakembereit, ezen ágazatok 
művelőit, akik a közel fél évszázados egyesületi életben mindig 
nagy lelkesedéssel Vettek részt a társadalmi munkában. 

A második világháború befejezése után, a magyar tudomá
nyos élet újjászervezése, az önálló ipari tevékenység az egye
sületi munka átalakí tását is megkívánta. 1948 után Egyesü
letünk önálló tagja a MTESZ-nek. Az azóta eltelt időben a 
fokozott új igények, a rohamos tudományos és ipari fejlődés a 
társadalmi munkában is gyorsabb fejlődést kívántak. E köve
telménynek egyesületünk csak úgy tudott eleget tenni, hogy 
jobban kihasználta a társadalmi összefogás lehetőségeit, szo
rosabbra fűzte kapcsolatait az ipari vállalatokkal, a kuta tó
intézetekkel, az állami irányító szervekkel, az egyetemekkel 
és a főiskolákkal, és nem utolsó sorban a MTESZ társegyesü
leteivel. 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesületben a munka 
központjában álló főbb szakmai területek az alábbiak: 

— Az elektronikai alkatrészek, beleértve a korszerű mikro
elektronikát is. 

— A számítástechnika tudományának egyes elméleti és 
gyakorlati alkalmazástechnikai kérdései. 

— Általános és különleges vezetékes és vezetéknélküli 
átviteltechnikai témák, különös tekintettel a rendszer
technikai megoldásokra, a konstrukcióra és a technoló
giára. 

— Szatellit hírközlés (űrtávközlés) különleges kérdései és 
megoldási módjai. 

— Iparfejlesztési és iparpolitikai kérdések. Export-import 
problémák. 

— Felsőfokú, középfokú oktatási kérdések, szakmai 
továbbképzés, céltanfolyamok szervezése, kiadványok 
szerkesztése. 

— Tudomány és technikatörténeti feladatok. 
— Nemzetközi kapcsolatok kiépítése és fenntartása. 
— Ipari vállalatok és intézetek szakembereivel és vezetőivel 

való kapcsolatok fenntartása, a társadalmi munka 
eredményeinek biztosítása fentiek részére. 

— Más szakegyesületekkel való kapcsolatok fenntartása, 
hogy a tudomány művelése szempontjából rokon terü
leteken az együttműködésből származó előnyök köl
csönösen jobban kihasználhatók legyenek. 

— A H T E a társadalmi munka elismerésére emlékérmeket 
adományoz, pályázatokat ír k i , közli a szakemberek 
tudományos-szakmai dolgozatait, tanulmányai t stb. 

Elmondhatjuk, hogy a Híradástechnikai Tudományos 
Egyesület hazánkban ma fóruma a tudományos színvonalú 
társadalmi munkának és egyik fontos lehetősége a szakmai 
tudományos információk áramlásának. Bizonyos, hogy ez a 
munka nagy hasznára van az egyéneknek, a tagoknak és a 
magyar műszaki társadalomnak. A sikeres munka természe
tesen nem nélkülözi sem a MTESZ, sem a híradástechnikai 
ipari vállalatok és intézetek és az egyetemek és végső fokon a 
szakemberek támogatását és tevékeny részvételét a társadalmi 
munkában . 

Az 1973. január 15-én tartott közgyűlés 
Az Egyesület 1973. évi közgyűlése beszámol az előző köz

gyűlés óta végzett egyesületi munkáról, számba vette az 
eredményeket, új utakat keresett és mutatott a társadalmi 
munka számára. A közgyűlés külön hangsúlyozottan szólt a 
fiatal szakemberekhez, feltárta számukra a társadalmi munka 

hasznát és értékeit, mely számukra is fórumot jelent és lehe
tővé teszi az új ismeretek áramlását, a szakmai és tudomá
nyos kapcsolatok kiépítésének lehetőségeit. 

Hagyomány, hogy a H T E közgyűlés ünnepélyes bevezető 
előadását az iparág egyik vezetője tartja meg olyan témavá
lasztással, mely az iparág valamely fontosabb problémáját és 
az egyesületi munka egyes jelenségeit vizsgálja. 

A közgyűlés megnyitó előadását Asztalos Lajos, a Kohó-
és Gépipari Minisztérium miniszterhelyettese tartotta. 

Az előadás bevezetőjében elismeréssel szólt a H T E munká
járól, kiemelte szerepét a technikai kultúra terjesztésében, a 
műszaki értelmiség továbbképzésében. 

A továbbiakban át tekintést adott az előadó a híradástech
nikai ágazat fejlesztési feladatáról a IV. ötéves tervben. 
Részletesen foglalkozott a híradásipari termékek export
járól és a nemzetközi együttműködés néhány fontos kérdé
séről. Kiemelte a szocialista ipar és ezen belül a szovjet ipar 
jelentőségét, és felhívta a figyelmet a tőkés export fokozá
sának fontosságára. Az V. ötéves terv megalapozásával kap
csolatos fontos kérdésnek minősíti a szelektív iparpolitikai 
koncepció megvalósítását, az alkatrészbázis fejlesztését és a 
nemzetközi együttműködést , 1 a gazdasági integráció haté
konyságának növelését. Az előadás az alkatrészbázis fejlesz
tését alapvető kérdésnek tartja és ezen belül az integrált 
áramkörök problémáit elsődleges fontosságúnak minősíti. 

Befejezésül Asztalos Lajos miniszterhelyettes szólt azokról 
a feladatokról, amelyeket az ipar és az iparvezetés a Hír
adástechnikai Tudományos Egyesülettől a társadalmi munka 
területén elvár. Hangsúlyozta az információ áramoltató tár
sadalmi munka kiszélesítésének fontosságát, a rokon szakmai 
területekkel való intenzív együttműködés jelentőségót és ismé
telten aláhúzza a H T E eddigi munkájának eredményességét, 
hasznosságát. 

A közgyűlés napirendjében Susánszky László főtitkár 
beszámolt az elmúlt 2 év eseményeiről, Karácsony Dezső, 
a Számvizsgáló Bizottság vezetője az egyesület pénzügyi 
gazdálkodásával foglalkozott, Nádas Tibor a Műszaki Tudo
mányos Bizottság vezetője az Alapszabály módosításának 
javaslatát terjesztette a közgyűlés elé. 

A közgyűlés küldöttei közül az alább felsoroltak szólaltak 
fel: dr. Gordos Géza (BME), Villányi Ottó (Postavezérigaz
gatóság), Szabó László (BME Villamosmérnöki Kar, KISZ 
Bizottság), Horváth István (Magyar Villamosművek Tröszt), 
S. Tóth Ferenc (GELKA), Gosztony Géza (BHG), Kocsis 
Miklós ( H I K I ) , dr. Fekete István (EIVRT), dr. Almássy 
György (TKI ) , dr. Egri János (VIDEOTON). . 

A felszólalók a H T E munkájának szinte teljes spektrumát 
érintették. Bírálták, értékelték a munkát , javaslatokat tettek 
a munka folytatásának lehetőségeire, behatóan foglalkoztak 
a fiatal szakemberek és az egyesület kapcsolatával, foglal
koztak ipari műszaki és szervezési, valamint gazdasági kérdé
sekkel. 

Több hozzászóló foglalkozott a „Híradástechnika" folyó
irat szerkesztésének egyes kérdéseivel és több beszámolót 
várnak az egyesületi élet egyes megnyilvánulásairól. 

A felszólalók által tárgyal t egyes kérdések az egyesületi 
munká t érintő, sőt azon túlmenő fontosságuk miatt külön-
külön való ismertetést is megérdemelnek. 

A felszólalásokból kicsendültek az új egyesületi elhelye
zésből fakadó aggodalmas hangok is, melyek bizonyosan 
nehezíteni fogják a társadalmi munkát . 

A felszólalások után dr. Kormány Teréz, a H T E t i tkára a 
közgyűlés elé terjesztette a Közgyűlés határozati javaslatát , 
mely elfogadta az Egyesület legutóbbi közgyűlése óta eltelt 
időben végzett munkáról készített és előadott beszámolókat, 
és fontos javaslatokat te t t az^Egyesület munkájának irá
nyaira. 

A Közgyűlés jóváhagyta az alapszabály módosítására vonat
kozó javaslatot is. A beszámoló befejezéséül megemlítjük, 
hogy a Közgyűlésen megjelent küldöttek egyhangúan meg
állapították az eredményes egyesületi munkát , melynek jó és 
eredményes beszámolója volt a közgyűlés. 

Susánszky László 
főtitkár 
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